

ယံကပေးနှောင့်အိမဲးအတား နာမဉ်းပါသော့ဗား မဲးစားရင်ကိုမသွ့။



အရန်း (၁)
ဝင်မဉ်းအွဉ်းပယ်ကျေားညားထွဲ။ မဲးဆွဗွေးစားရင်နပ်၊ နီမဉ်းပါနဲ့ ပါတင်းနဲ့ လွေထွားစစ်ဆေးသော့။ လွေစေား တနားသော့ ဝင်ကအိးကျေားညားအွဉ်းပယ်ဒါးမျိုးနီ၊ အိဉ်းဟံးနယ်း။ အိဉ်းလျိုက်ရွေပွယ်ကော်မသဉ်အစွဲ၊ခွေ၊ထျ။



အရန်း (၂)
မဉ်းမဉ်းဒင်းသျောက်ဖျင်ထံမသော့ခိနဲနပ်၊ ဖျင်ဆင်ခရား၊ ထံမသော့ခရား။ ပယ်းထိုခရား မဉ်းမော့လှဉ် တစွဲး တမျိုးနပ်၊ ချမ်မာ၊လွေဗား ကအွဉ်းနယ်ခါဒါး အရန်း (၃) ကို အစွဲရင်နပ်သွ့။



အရန်း (၃)
မဉ်းမဉ်းဒင်းသျောက် ဖျင်ဆင်ထံမသော့ခိနဲနပ်၊ ဒင်းသျောက် အိဗားချား ကအွဉ်းထော့ခါဒါး တွမ်းပွဲးစံး (၃)ကရီနပ်၊ အဝ်းလိးအွဉ်းသတိဝါးနပ်သွ့။

- မဲးစားရင်ကို နာမဉ်းပါနဲ့ ပါတင်းနဲ့ ပွဲးစံး (၃)
- နမ်းရေ၊ အချက်အလျက်ပုံး မဉ်းမားတရွဲနပ်၊ ပွဲးစံး (၄-က)
- မဲးစားရင်ကို တပါသော့သင်တမ်း လိုတဖြာမဉ်းပါသော့ လှဉ်နပ်၊ ပွဲးစံး (၄)

-ဝင်မဉ်းအွဉ်းပယ်ကျေားညားထွဲ။ မဲးဆွဗွေးစားရင် (၁၄) နီ၊ အကို ဟံးနယ်း။ အိဉ်းလျိုက်ရွေပွယ်ကော်မသဉ်အစွဲ၊ခွေ၊ထျ၊ အိပါတွမ်း အဝ်းလိးဒါး ပွဲးစံးပွဲးစံး တင်းသျောက်ခါဗားသွ့။

-ခမ်းသား စစ်ဆေးရေ၊ စေးလားမိထွဲ။ အဝ်းအံ့ အိဉ်း ဒုံ။ ဟံးနယ်းကို ထောက်ခံချက်။ ပါတွမ်းအွဉ်းနယ်ခရားအလင်ပုံး ချွင်းကလိး ဒင်းသျှဉ်းဗားဝဉ်းသွ့။ ဖေးဗားတဝ်း အငိုနပ်သွ့။

- နီကအဝ်းအံ့တသေးသေးဒါး ဝင်လမ်းမေးတဝ်း ဒေးသလင်တ ထောင့်ကို မဉ်းအံ့ဗားသွ့မျိုးနီပေါင် (၉၀)လိဉ်နပ်၊ နီကတိဉ်း ဒါး မဲးဆွနယ်းကို မဉ်းမဉ်းပေးနပ်၊ ပွဲးစံး (၃-က) ခါးလား ကမာ၊ခွဲးလျိုက်ရွေပွယ်တွင် မျိုးနီပေါင် (၃၀)မာချာ ထုံဆိုင်ထိုလတဝ်းနပ်သွ့။



အရန်း (၄)
ပွဲးစံးပွဲးစံး နီကဒင်းသျောက်ခါယို နေးတွမ်း ဟံးနယ်း။ အိဉ်းကော်မသဉ်အစွဲ၊ခွေ၊ထျ၊ဖျတ်ချက်တင် စေးတနားသော့ တယ်းစ ကဒင်းသျောက်ခါ (၇)နီ၊ အကိုနပ်သွ့။



အရန်း (၅)
မဉ်းတကေးနပ်တဝ်း ဆွဲ၊ဖျတ်ချက်ပုံးမဉ်းအဝ်းလဲ ဒင်းထေထွဲ။ ဝင်နယ်းလျိုက်ရွေပွယ် ကော်သဉ်အစွဲ၊ခွေ၊ထျ၊တင် တယ်းစ ကလားချာ လိတ်အွဉ်းဟိုနီ (၃) နီတွင်အကို ဒင်းသျောက်လွေ ဗားနပ်သွ့။ အဝ်းဝင်နယ်းကော်မသဉ် အစွဲ၊ခွေ၊ထျ၊ကို အစွဲရင် ငြိုငြင်သွတ်တဗား ချမ်မာအွဉ်းထော့လွေပေး ဆွဲ၊ဖျတ်ချက် ပုံးနပ်သွ့။



ဝင်ရီ ၁

ခွေသွဉ်းမဉ်း စနဲးစနဲးထွဲ၊ ခွေသွဉ်းပါမဉ်း ပါသော့တဝ်း မဲးစားရင်ကိုတင် အိဗားဗားနဲးဒဲးမဲးပေး။

စေဖြေ ၁

ဖေးနှောင့်လဲဉ်း မဲးလိတဖြာနပ်၊ ဝွေမဉ်းမဉ်းတပါသော့တဝ်း မဲးစားရင်ကိုနပ်၊ တံမ်းထံမသော့ ပွဲးစံး (၃)တင် ဝင်ကျေားညား အွဉ်းပယ်ထွဲ။ မဲးစားရင် (၁၄) နီအတေားအတွင် ဒင်းသျောက် လွေထော့ဗား ဟံးနယ်း။ အိဉ်းကော်မသဉ် အစွဲ၊ခွေ၊ထျ၊နပ်သွ့။ အွဉ်းနယ်ပါဗား ပွဲးစံးပွဲးစံး သီဝါ အကျောင်ခရား စေးလား သက်သေးပုံးနပ်သွ့။

ဝင်ရီ ၂

ခွေသွဉ်းမဉ်း ဉီးချစ်သွ့။ မဲးဆွဗွေးစားရင် ကိုနပ်၊ ခွေသွဉ်းနမ်းရေ အချက်အလျက် ပုံးမားထိုတင် အိဗားဗားနဲးဒဲးမဲးပေး။



စေဖြေ ၂

မဲးဆွဗွေးစားရင်ကိုနီနမ်းရေ အချက်အလျက်မဉ်းမားနပ်၊ တံမ်းထံမ တွမ်းပွဲးစံး (၄ကြ)တင် ဝင်ကျေားညားအွဉ်းပယ်ထွဲ။ မဲးစားရင် (၁၄) နီ၊ အတေားအတွင် ဖေးပသာလွေဗားဟံးနယ်း။ ဒုံ အိဉ်း ကော်မသဉ် အစွဲ၊ခွေ၊ထျ၊သွ့။

ဝင်ရီ ၃

ခွေသွဉ်းမူးနပ်၊ မြမြထွဲ၊ မဲးဆွဗွေးစားရင် ကိုနပ်၊ ခွေသွဉ်းထီးတလိးပါသင်တဝ်း မဉ်းတဗား ပါလှဉ်မိစားရင်ကိုနပ်၊ အိဗားဗားနဲးဒဲးမဲးပေး။



စေဖြေ ၃

မဲးစားရင်ကို တပါသင်တဝ်းလိမဉ်းပါလှဉ်နပ်၊ တံမ်းထံမသော့သွ့။ ပွဲးစံး (၄) တင် ဝင်ကျေားညားအွဉ်းပယ်ထွဲ။မဲးစားရင် (၁၄) နီအတွင်ကို ဖေးအပ်ဗား ဟံးနယ်း။ ဒုံ အိဉ်းကော်မသဉ် အစွဲ၊ခွေ၊ထျ၊နပ်သွ့။ ကနဲးကွက်ဗားအကျောင်ခရားတွမ်း အွဉ်းနယ်ခရား သက်သေးပုံးတုံ ဒင်းနယ်ဗားတလင်ချင်သွ့။ (ကပါသော့ဒါ မဲးစားရင်အလင်ကိုသားနပ်၊ ကနဲးကွက်လတဝ်းနပ်သွ့။

ဝင်ရီ ၄

ခွေသွဉ်းမူးနပ်၊ မေဉ်းထွဲ၊ ၂၀၂၀ ဇွန်လနပ်၊ သက်အိဗေဗေ (၁၈) နေင်းသွ့။ မဉ်းတိဉ်းလျိုက် ရွေပွယ်နပ်၊ နီပေးမဲးလေးနှောင့်နေဟောင်း။



စေဖြေ ၄

မဉ်းထွာဖေးနှောင့်လဲဉ်းမဲးဆွဗွေးသားတဖြာနပ်၊ မဲးစားရင် ကိုနပ်၊ နီမဉ်းယို အဝ်းလိးပါသော့ခါသွ့။ ဝင်ကျေားညားမဲးစားရင်တွင် နီမဉ်းပါနဲ့ ပါတင်းနဲ့ အဝ်းလိးထွား စစ်ဆေး တွမ်းနီ တက်ဆဲင်းရာ ဟံးနယ်း။ ဒုံ အိဉ်းကော်မသဉ် အစွဲ၊ခွေ၊ထျ၊နပ်သွ့။

ဝင်ရီ ၅

ခွေသွဉ်းမူးနပ်၊ ပန်းအိဉ်းထွဲ၊ ခွေသွဉ်းနပ်၊ ယိုခါခဲခဲ သမ်းတအဝ်းတဝ်း ကအဝ်းအံ့ တသေးသေးဒါး ခွေ သွဉ်းရပ်ဒေးသ။ သမ်းအဝ်းချားရပ်ဒေးသလင်တ ထောင့်တင် မဉ်းတိဉ်းလျိုက်ရွေပွယ်နီနပ်၊အိဗေး မဲးအတား တသင်ချာနှောင့်တဝ်းရပ်ဒေးတိ။



စေဖြေ ၅

ယိုခါနာနပ်၊ နာကတိဉ်းဒါး ရပ်ဒေးသ ခင်းလမ်းကို နာမဉ်းအံ့လျိုဗားလဲဉ်း မျိုးနီပေါင် (၉၀)ဆီလျိုနပ်၊ နာမဉ်းမဉ်းပေးမဲးဆွနယ်းကိုနပ်၊ တွမ်းပွဲးစံး(၃-က) ကို ကိုထူးဒင်းသျောက်ခါနှောင့်ချားဟံးနယ်း။ ဒုံ အိဉ်း ကော်မသဉ်အစွဲ၊ခွေ၊ ထျ၊နပ်သွ့။ အဝ်းလိးတံမ်းထံမပါဗား ထောက်ခံချက် နဲင်းဆလယိုပုံးသွ့။

- အဝ်းနာကုမ္ပဏီပင်းဗွေး(ထာမာဗွေး၊ ထာမာနမ်းခြောင်တင်) (မွေးတဝ်းလဲ) နာဆကီအရားတန်သား (ထေင်းထံအစိုရထာမာ) ထျ၊
- ရပ်ဒေးသကိုယိုနပ်၊ အံ့ဗားလျိုလဲဉ်း မျိုးနီပေါင် (၉၀) လျိုအကျောင် နေးတွမ်းဟံးနယ်း။ ဒုံ အိဉ်းအုတ်ရွဲတရေ အတန်အကဲး ထောက်ခံချက် တရနဲးတင် တွမ်းပွဲးစံး (၃-က) ယို လွေးဒင်းသျောက်ခါဗားရပ်ကွက် ဒုံ အိဉ်း လျိုက်ရွေပွယ် ကော်မသဉ် အစွဲ၊ခွေ၊ထျ၊ ခါးလားဝင်ကအိဗေး လျိုက်ရွေပွယ်တွင် တွမ်းထုံဆိုင်ဗားမိနဲးမျိုးနီပေါင်(၃၀) မာချာနပ်သွ့။